
 1 

                 Krobia, dnia 28 maja 2008 r. 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XXI/2008 
  

z   XXI sesji  Rady  Miejskiej  w  K r o b i , 

           w dniu  21 maja 2008 r. w Pałacu „Na Fosie” w Krobi  Pl. Kościuszki 3    

=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :    14.00 

                    godzina zakończenia :   16.30 

                    Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.    

                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 

              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 

2. Misiaczyk Gerard            - Z-ca Burmistrza.  

3. Andrzejewski Jakub        - Sekretarz Gminy. 

                    4.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy Krobia. 

                    5.   Woźniak Jacek                 - radca prawny. 

                    6.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                    7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                      
                    Porządek obrad sesji : 

              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji.   

      4.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

                  8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

            a)  powołania Komisji Rewizyjnej, 

   b)  nadania  odznaczenia „Zasłużony  dla  Gminy  Krobia”, 

   c)  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 - 2013, 

   d)  Planu Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia  na lata 2007 - 2013,  

   e)  przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów,  

   f)  ustalenia  stawek  opłat  za  zajmowanie  pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

zarządcą jest Gmina Krobia na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami 

lub potrzebami ruchu, 

   g)  zmiany Uchwały  Nr XI/68/2007  Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 sierpnia 2007 

roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu udzielenia poręczenia 

wekslowego,  

h) zmiany Uchwały Nr XII/83/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 września 2007 r. 

w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich zbywania, nabywania                  

i wykupu, 

i) wynagrodzenia Burmistrza Krobi,  

j) zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok. 

                   9.  Wolne głosy i wnioski. 

  10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

 11.  Zakończenie.  
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  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu sesji.        

      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 13 radnych, wobec czego   

sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecny : Roman Danek, Ireneusz 

Jóźwiak).      
     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.     

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XX sesji.   

      K. Perdon : zgłaszam stylistyczną zmianę do treści pkt 7 protokołu. Napisano „...czy mógłby                       

p. Burmistrz powiedzieć się...”,  powinno być „...wypowiedzieć się...”.  

Protokół XX sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 13 radnych.  

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

      Burmistrz : na ostatniej sesji nie zgłoszono interpelacji. Wpłynęła odpowiedź na interpelację 

zgłoszoną przez radnego I. Jóźwiaka na XVIII sesji dot. zamontowania lampy na słupie na 

skrzyżowaniu ulic Jana Pawła II z ulicą naprzeciw parkingu w Gostyniu. Wg udzielonej 

odpowiedzi Urząd Miejski w Gostyniu wystąpi z wnioskiem do zakładu energetycznego ENEA 

S.A. o montaż nowej oprawy oświetleniowej we wskazanym miejscu.  

      Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 

      R. Olejniczak : sprawa  dot. wykoszenia trawy na skrzyżowaniach przy drodze nr 434. Trawa na 

tym odcinku jest tak wysoka, że utrudniona jest widoczność.  

      L. Bem : 1. Do Urzędu zgłosiło się 2 mieszkańców z zapytaniem jakie będą musieli wnieść 

opłaty za sprzedane grunty.  Zostali oni poinformowani, że będą musieli na rzecz Gminy wnosić 

opłaty. Jakiej opłaty to dotyczy, ponieważ chciałbym tym osobom odpowiedzieć, ponieważ nie 

byli zorientowani jakie obowiązują w tym zakresie przepisy. Czy dot. to opłaty adiacenckiej, 

ponieważ nie było to związane z podatkiem rolnym, ani od nieruchomości.   

      2. Czytałem artykuł w „Życiu Gostynia”, że znaleziono szczątki żołnierzy niemieckich,                  

w którym p. Burmistrz się wypowiada, że być może jakiś pomnik zostanie tam postawiony. 

Proszę  o bliższe informacje na ten temat.                 

      3.Proszę o zwrócenie się do PZD o usunięcie dziur pozostawionych po wykonaniu robót na 

drodze powiatowej, ul. Miejsko Góreckiej. 

      J. Bujakiewicz : 1. Po raz kolejny pragnę wrócić do tematu dróg na osiedlu w Gogolewie. 

Wracam do tego tematu gdyż stan na pewnym odcinku tych dróg pogarsza się z tygodnia na 

tydzień. Z tych dróg korzysta kilkudziesięciu właścicieli samochodów. Problem tych dróg, jest to 

dla mnie oczywiste, podobnie jak w wielu innych miejscach naszej Gminy jest problemem 

bardzo złożonym. To problem nie tylko nawierzchni, ale także ich szerokości, stanu chodników            

i problem parkingowy. Dzisiaj jednak chciałbym prosić o rozważenie możliwości naprawy tych 

fragmentów i tych dróg, które są praktycznie nie przejezdne jeżeli chcemy mówić o możliwości 

normalnego korzystania z drogi. Myślę, że naprawa tych odcinków w sposób podobny jak 

wykonuje się remonty cząstkowe na innych drogach gminnych przyczyniłaby się do likwidacji 

tej uciążliwości dla mieszkańców osiedla, jaką jest codzienna konieczność pokonywania 

fragmentów tej  zniszczonej drogi.  

      2. Proszę o informację, kiedy planowane jest wykonanie uzupełniającego oświetlenia                    

w ramach wcześniej dokonanych zgłoszeń. W związku z tym proszę o informację na ile 

aktualnym pozostaje podjęty wcześniej wstępny zamiar wykonania oświetleń na kościołach                            

w naszej Gminie.  

      3. Przed spotkaniem uzyskałem informację częściowo wyjaśniającą ten problem. W ostatnim 

okresie czasu stwierdziłem kolejny przypadek usuwania zakrzaczeń na terenie naszej Gminy. 

Dotyczy to odcinka między Potarzycą a Krzyżankami, jak się dowiedziałem bez zezwolenia. 

Podkreślam ważność tego problemu, z którym walczę od zawsze, ponieważ zajmuję się 
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łowiectwem. Z przykrością stwierdzam, że z jednej strony wydajemy pieniądze na opracowanie 

planów zakrzaczeń, zalesień śródpolnych, a tak bardzo nam potrzebne, zwiększenie zalesienia 

naszej Gminy, a z drugiej strony niejako bezradnie rozkładamy ręce wobec takich działań jakie 

mają miejsce. Myślę, że konieczność wyciagnięcia konsekwencji w przypadku jeśli się to 

wykonuje bez zezwolenia powinna wskazać na właściwą postawę władz Gminy, a przynajmniej 

aby działała  hamująco na panującą bezkarność.  

      4. Chciałbym powrócić do sprawy z jesieni ubiegłego roku dot. listu grupy pracowników 

Ośrodka Pomocy Społecznej skierowanego do Burmistrza i Rady rozpatrywanego na Komisji 

Rolnictwa  i Spraw Społecznych oraz Budżetu. Po kilku miesiącach chyba nastał czas aby podjąć 

informację o sposobie załatwienia tej sprawy. Jeżeli nie są tym zainteresowani inni radni ja 

bardzo proszę             o taką informację.  

Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym.  

30.04. – udział w uroczystości wręczenie świadectw ukończenia szkoły średniej w ZSOiZ                

w Krobi. 

3.05. – udział wraz z delegacją radnych w gminnych uroczystościach z okazji uchwalenia 

Konstytucji 3 Maja. 

8.05. – wspólnie z burmistrzem, przedstawicielami organizacji kombatanckich oraz młodzieżą 

szkolną uczestniczyłem w uroczystym złożeniu wieńcy pod tablicą rozstrzelanych w Krobi                

z okazji 63-rocznicy zakończenia II Wojny Światowej.  

13.05. – udział w spotkaniach odbywających się podczas wizyty Marszałka Województwa              

Wielkopolskiego w powiecie gostyńskim. 

14.05. – udział w spotkaniu dot. rozbudowy ZSOiZ w Krobi. 

16.05. – udział w obchodach Święta Patrona w ZSPiG w Krobi. 

17.05. – udział wraz z grupą radnych i pracowników samorządowych w II Turnieju Piłki Nożnej 

o Puchar Starosty Powiatu Gostyńskiego. Drużyna Gminy Krobia zdobyła I miejsce. 

18.05. – udział w powiatowych obchodach Święta Ludowego w Krobi, 

           -  udział w VI Powiatowym Konkursie Piosenki Przedszkolnej.   

Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

E. Dopierała : na przełomie 12 maja odbyło się spotkanie w sprawie połączenia aglomeracji 

Krobia i Rokosowo. Czego ta sprawa dotyczy? Również proszę o informację dot. spotkania                

w sprawie zagrożeń środowiska na terenie powiatu?  

Burmistrz : nasza aglomeracja, jeśli chodzi o kanalizację sanitarną ma przewidzianą 

oczyszczalnię ścieków w Rokosowie. Również aglomeracja Ponieca dla miejscowości 

Rokosowo i Drzewce również  przewiduje oczyszczalnię w Rokosowie. Są dwie decyzje 

rozporządzenia Wojewody          w tej sprawie. Wg organu nadzoru tj. Ministerstwa Ochrony 

Środowiska sugerowano Wojewodzie utworzenie jednej aglomeracji. Również odbyłem 

spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w celu przybliżenia problemu i wynikających 

konsekwencji oraz kwestii ubiegania się o środki unijne.  Odbędzie się również spotkanie z 

Burmistrzem Ponieca w tej sprawie.   

Odnośnie wizyty z Marszałkiem Województwa, to spotkanie w Gogolewie było trzecią częścią 

jego wizyty na terenie powiatu. Najpierw odbyło się spotkanie w Starostwie Powiatowym, gdzie 

głównym tematem były sprawy dot. budowy obwodnicy Gostynia. Następne spotkanie było              

w Rokosowie, a dot. tworzenia warunków dla działalności gospodarczej na terenie powiatu. 

Trzecie spotkanie w Gogolewie dot. kanalizacji i zagrożeń ujęć wody, co jest tematem szerszym 

obejmującym nie tylko naszą Gminy. Sprawa kanalizacji sanitarnej obejmuje budowę sieci na 

terenie Gmin należących do MZWiKW. Związane jest to bezpośrednio z zagrożeniem ujęcia 

wody  w Bukownicy    

Salę obrad opuścił radny L. Bem. 
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Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a)  powołania Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady : w dniu 30 kwietnia 2008 r. do biura Rady Miejskiej w Krobi wpłynęło 

pismo informujące o rezygnacji radnego Jerzego Bujakiewicza z funkcji przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej oraz jej członka, co powoduje, że został zdekompletowany skład              

Komisji Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna zgodnie ze Statutem Gminy musi pracować                       

w czteroosobowym składzie. Wobec rezygnacji p. Bujakiewicza skład komisji jest trzyosobowy. 

Należy ten skład uzupełnić o czwartą osobę, jak również zachodzi konieczność wyboru nowego 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Proszę radnych o zgłaszanie kandydatur do składu tej 

komisji. 

M. Szpurka zgłosił kandydaturę radnej E. Dopierała do składu Komisji Rewizyjnej. 

Radna E. Dopierała wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący skład Komisji Rewizyjnej : M. Duda,                      

Ł. Kubiak, R. Olejniczak, E. Dopierała.  

Radny Ł. Kubiak zaproponował M. Dudę na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej : radny    

M. Duda jest radnym pierwszą kadencję w Radzie Miejskiej w Krobi. W Radzie jest członkiem 

dwóch komisji, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, której jest v-ce przewodniczącym oraz 

Komisji Rewizyjnej, której jest członkiem. Radny Duda posiada wyższe wykształcenie 

historyczne, pracuje jako nauczyciel historii w ZSPiG w Krobi, ponadto jest V-ce prezesem LZS 

„Ardi Krobianka” Krobia. Wymienione przeze mnie funkcje i doświadczenie, pomimo młodego 

wieku radnego Dudy, moim zdaniem obligują go do tego, aby mógł objąć funkcję 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXI/151/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej; przyjęto większością głosów : 9 za, 3 wstrzymujące 

(E. Dopierała, J. Bujakiewicz, M. Duda), głosowało 12 radnych.  
 

b)  nadania  odznaczenia „Zasłużony  dla  Gminy  Krobia”.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Na salę obrad przybył radny R. Danek. 

Uchwałę Nr XXI/152/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie nadania  odznaczenia „Zasłużony  dla  Gminy  Krobia”; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało 13 radnych.  
 

c)  Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 – 2013. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Skarbnik Gminy przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały, stanowiącą załącznik nr 2 do 

protokołu. Zmiana związana jest kwotą kosztorysu na realizację budowy kanalizacji sanitarnej. 

W związku z powyższym zmianie uległy zapisy w bieżącym Planie Inwestycyjnym, jak również 

w PRL. Zmiany w WPI dot. stron 33-39. Struktura wydatków inwestycyjnych wg źródeł 

finansowania, kwota nakładów na lata 2008 – 2013 wyniesie 58.474.570 zł, z czego budżet 

zostanie obciążony kwotą 18.531.740 zł, a pozostałą część stanowić będą środki zewnętrzne.  

Zmieniły się również tabele dot. prognozy obciążeń, struktury wydatków inwestycyjnych                 

i ogólne podliczenia pozycji tych tabel.   

Burmistrz : wszystkie zmiany dot. korekty jednej kwoty, która ma wpływ na wartości ogólne 

związane ze zmianą wysokości środków ponoszonych na budowę kanalizacji sanitarnej.  

Zgłoszoną autopoprawkę  przyjęto jednomyślnie, głosowało 13 radnych.  

Uchwałę Nr XXI/153/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Krobia na lata 2007 – 2013; przyjęto 

większością głosów:  12 za, 1 wstrzymujący (J. Bujakiewicz), głosowało 13 radnych.  
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d) Planu Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia  na lata 2007 – 2013. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

K. Perdon : czy kwoty zawarte w autopoprawce są takie same jak w WPI? Skąd taka różnica                  

w pozycji dot. środków na gospodarkę wodno – ściekową? 

Skarbnik : kwota 35.313.600 zł to są łączne nakłady na gospodarkę wodno – ściekową, 

natomiast inwestycja, o której jest mowa ujęta jest w tabeli zawierającej system kanalizacji 

zbiorczych aglomeracji, pomiędzy którymi wynika niewielka różnica. W kolumnie ujęto 

nakłady na lata 2008-2013, natomiast w planie finansowym w PRL ujęto środki w kwocie 

91.560 zł, które już zostały poniesione.   

Skarbnik Gminy przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały, stanowiącą załącznik nr 3 do 

protokołu. Zmiana dot. działu obejmującego system kanalizacji zbiorczych,  przewidywane 

nakłady do poniesienia w kwocie  34.285.161,30 zł. Zmienił się również zapis – instytucje               

i podmioty uczestniczące we wdrażaniu, gdzie ujęta była Gmina Krobia, a po konsultacjach                    

z pełnomocnikiem ds. projektu stwierdzono, że jednostką odpowiedzialną za wdrażanie projektu 

jest MZWiKW przy współudziale poszczególnych Gmin. Kolejna zmiana dot. planu 

finansowego na lata 2008 – 2013, gdzie łącznie z kwotą wydaną w 2007 r. ogółem środki 

nakładów wyniosą 91.560 zł, montaż finansowy z podziałem na środki zewnętrzne, kredyty.  

Natomiast w kolejnych budżetach będą kształtować się kwoty na realizację tego zadania.     

J. Bujakiewicz : dlaczego jeden dokument nazwaliśmy Wieloletni Plan Inwestycyjny Gminy 

Krobia, a drugi Plan Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia? Czy miasto będzie się 

wcześniej rozwijać niż Gmina?  

Burmistrz : wynika ona bardziej z różnic historycznych, kontekstów  i posługiwania się 

nazwami Miasto a Gmina w dokumencie. Gmina jeśli chodzi o zadania inwestycyjne dotyczy to 

kwestii Gminy, PRL w sensie znaczeniowym jest nieco innym dokumentem, związanym                   

z pojęciem samorządu terytorialnego, oraz funkcji wynikających z ustawy o samorządzie  

gminnym. Drugi dokument ma charakter bardziej planistyczny, wykorzystywany do 

urbanistycznego rozwoju, o kontekście strategicznym. Natomiast znaczenia prawnego nie ma 

żadnego, jest to kwestia nieco innego sformułowania.    

Zgłoszoną autopoprawkę  przyjęto jednomyślnie, głosowało 13 radnych.  

Uchwałę Nr XXI/154/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego Miasta i Gminy Krobia  na lata 2007 – 2013; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało 13 radnych.  
 

e)   przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów. 
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Przewodniczący Rady : jest to konsekwencja podjętej uchwały w sprawie zasad przyznawania 

stypendiów Rady Miejskiej oraz wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, która po analizie 

złożonych wniosków ustaliła, że 6  uczniów spełnia kryteria do przyznania powyższych 

stypendiów.   

K. Perdon : są to stypendia za I semestr, a wypłacane dopiero tak późno, dlatego, że uchwała 

dot. zasad przyznawania stypendiów została opublikowana na początku maja br.  Będzie 

przedłożona kolejna uchwała przyznająca stypendia za II semestr.   

Przewodniczący Rady : stypendia dla tych 6 uczniów wręczone zostaną na kolejnej sesji. Jeśli 

będą przygotowane wnioski za II semestr, to być może na sesji czerwcowej również 

przedłożony zostanie projekt uchwały o ich przyznanie.  

K. Perdon : stypendia te przyznane są za wyniki w nauce, lecz we wrześniu również 

rozpatrywane będą wnioski o stypendia za szczególne osiągnięcia w dziedzinie kultury, sportu             

i nauki.    

Przewodniczący Rady : wnioski o przyznanie stypendium za szczególne osiągnięcia mogą 

składać osoby prywatne, stowarzyszenia i organizacje. Na dzień dzisiejszy złożony jest jeden 

taki wniosek.  
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Uchwałę Nr XXI/155/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21maja 2008 r. w sprawie przyznania 

stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów, przyjęto jednomyślnie,  głosowało 13 radnych.  
 

f)  ustalenia  stawek  opłat  za  zajmowanie  pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

zarządcą jest Gmina Krobia na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami               

lub potrzebami ruchu. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Burmistrz przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały dot. § 5, stanowiącą załącznik nr 4 do 

protokołu.  

Na salę obrad przybył radny I. Jóźwiak. 

Zgłoszoną autopaoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.   

Uchwałę Nr XXI/156/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r. w sprawie ustalenia  

stawek  opłat  za  zajmowanie  pasa drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Gmina 

Krobia na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu, przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.  
 

g) zmiany Uchwały  Nr XI/68/2007  Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 sierpnia 2007 roku 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu udzielenia poręczenia 

wekslowego. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXI/157/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie zmiany uchwały Nr XI/68/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 sierpnia                     

2007 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu udzielenia poręczenia 

wekslowego; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

h) zmiany Uchwały Nr XII/83/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 września 2007 r.                   

w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XXI/158/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/83/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 września 2007 r. 

w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 

Na salę obrad przybył radny L. Bem.  
 

i) wynagrodzenia Burmistrza Krobi. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

J. Bujakiewicz : chciałem zaznaczyć, że moja wypowiedź nie zmierza przeciwko uchwale. 

Wręcz przeciwnie uważam, że wynagrodzenie Burmistrza drugiej pod względem wielkości 

Gminy w Powiecie nie powinno być niższe od włodarzy Gmin mniejszych.  Uważam także, że 

należałoby raz skończyć z ustaleniem tego wynagrodzenia na poziomie minimalnym. Tym nie 

mniej przy tej okazji chodzi mi o coś zupełnie innego. Z uzasadnienia do projektu uchwały 

wynika, że proponowane wynagrodzenie wzrośnie o ponad 10 %. Nie sprawdzałem dokładnie, 

ale w sierpniu 2007 r. wzrosło procentowo podobnie. Tymczasem w projekcie budżetu na 2008 

rok, zakładamy wzrost płac na poziomie kilku procent dla innych pracowników. W ten sposób 

następuje stały wzrost ogromnej rozpiętości w poziomie wzrostu procentowego płac. Osobiście 

zastanawiam się dokąd w ten sposób zmierzamy. Pozornie wszystko jest  dobrze, 

Rozporządzenie Rady Ministrów gwarantuje wzrost wynagrodzenia pracownikom 

samorządowym i w zasadzie nic nie możemy zmienić. Tymczasem urzędnicy pracują za niskie 

pensje, otrzymują podwyżki na poziomie inflacyjnym. Według mnie jest to poważna 

niedorzeczność i tylko na to dzisiaj chciałem zwrócić uwagę.   

Przewodniczący Rady : stawki wynagrodzenia p. Burmistrz ustala rozporządzenie i są one 

weryfikowane średnio co 2 lata. Niestety stawki dla pracowników są dostosowywane do 



 7 

możliwości Gminy Krobia. Stąd niestety taka rozbieżność. Stawki zaproponowane dla                        

p. Burmistrza są stawkami minimalnymi i na pewno będzie to spore obciążenie dla budżetu 

Gminy.  

Uchwałę Nr XXI/159/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie zmiany uchwały Nr XI/68/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 sierpnia                     

2007 roku w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Krobi; przyjęto większością głosów : 14 za,            

1 wstrzymujący ( J. Bujakiewicz), głosowało15 radnych. 

Przerwa. 

Salę obrad opuścił radny R. Danek.    
 

j) zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady 

Skarbnik D. Walczak przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały, która stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. Autopoprawka związana jest ze zmianą kwoty dot. finansowania budowy 

kanalizacji sanitarnej spowodowała zmianę załącznika nr 4  do uchwały, w którym ujęte zostały 

łączne kwoty nakładu na to zadanie w poszczególnych latach. 

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem – komisja w tej sprawie obradowała w dniu 

dzisiejszym i w dniu wczorajszym na posiedzeniu wspólnym komisji również dyskutowaliśmy 

na ten temat. Komisja po przeanalizowaniu powyższych zmian projekt uchwały opiniuje 

pozytywnie. Odnośnie ul. Zajazdowej i Wały, gdzie będą montowane progi ograniczenia 

prędkości, proponuję aby przyjrzeć się organizacji ruchu na tych ulicach. Jest tam zakaz ruchu,  

a myślę, że jest to fikcja, ponieważ tak wszyscy tymi ulicami jeżdżą. Proszę się temu przyjrzeć i 

w jakiś sposób to przeorganizować, aby przejazd był bezpieczny.  

Zgłoszoną autopoprawkę  przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XXI/160/2008 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 maja 2008 r.                                

w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie na 2008 rok; przyjęto jednomyślnie, głosowało           

14 radnych. 

 

Ad. 9   Wolne głosy i wnioski.       
      Przewodniczący Rady : chciałem podziękować p. Jerzemu Bujakiewiczowi za sprawowanie 

funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, za pracę w komisji, za merytoryczną pracę, która 

była pracą bardzo sumienną, twórczą. Myślę, że Pana działanie będzie dla pozostałych członków 

komisji, jak i nowego przewodniczącego impulsem do kontynuowania tych działań.     

      M. Duda : chciałbym podziękować za wybór na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Zapewniam, że pod moim kierownictwem będzie ona realizować zadania statutowe, które 

określają działania komisji i będziemy w czwórkę służyć Gminie.  

      J. Bujakiewicz : p. przewodniczący nie był uprzejmy odczytać mojego pisma, które złożyłem, 

wprawdzie na komisji zostało ono przedstawione. Chciałem powiedzieć „dziękuję” byłemu 

przewodniczącemu Rady, z którym współpraca układała mi się bardzo dobrze.  

      A. Knebel : zwrócił się do radnego J. Bujakiewicza : to, że nasze rezygnacje z funkcji nastąpiły 

prawie w tym samym czasie, jest czystym zbiegiem okoliczności. Ale nie był nim fakt, że na 

stanowisku przewodniczącego współpracowaliśmy w tym samym czasie. Wnioski płynące                 

z przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną kontroli, może nie zawsze były przez Radę 

należycie wykorzystywane, ale Jerzy Bujakiewicz zawsze był dostępny, nie unikał żadnych 

kontaktów. Jeszcze raz dziękuję za współpracę. 

      Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo już ponad miesiąc 

minął jak zrezygnowałem z funkcji przewodniczącego Rady. Nie mogłem zrobić tego osobiście. 

Decyzja spowodowana była ciągiem wydarzeń w moim życiu, a w związku z tym niemożnością 

właściwego sprawowania tej zaszczytnej funkcji. Zdaję sobie sprawę z tego, że zawiodłem tych, 

którzy mi zaufali – są to moi wyborcy i radni, którzy powierzyli mi pełnienie funkcji 

przewodniczącego Rady.  Jest mi z tego powodu bardzo przykro. Chciałbym podziękować 
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wszystkim, z którymi przez kilka lat przyszło mi współpracować: radnym, obu Panom 

Burmistrzom, wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, kierownikom jednostek i sołtysom. 

Praca w Radzie, a co za tym idzie współpraca z Państwem dawała mi zawsze wiele satysfakcji. 

Niedługo poniosę konsekwencje swojego nierozważnego postępowania i tym samym zapewne 

zakończę pełnienie funkcji radnego. Dlatego życzę Państwu dalszej owocnej działalności, 

spełnienia wyborczych obietnic, jak i satysfakcji z pracy dla dobra mieszkańców naszej Gminy. 

Bardzo dziękuję. Jednocześnie chciałbym podziękować tym, którzy w tych trudnych dla mnie 

chwilach mieli cywilną odwagę, aby porozmawiać, przekazać pozdrowienia, okazać wsparcie.        

      Burmistrz : również dziękuję p. Bujakiewiczowi za krótką, półtoraroczną współpracę. Myślę, że 

wnikliwość, dokładność i zaangażowanie radnego w pełniiną funkcję są wszystkim tutaj 

obecnym znane. Uważam, że bardzo dobrze wypełniał Pan funkcję przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej i w imieniu własnym i prawników Urzędu za to bardzo dziękuję.  Również gratuluję 

Panu Dudzie wyboru na przewodniczącego tej Komisji. Myślę, że z równie wielkim 

zaangażowaniem będzie wypełniał funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.   

       

      Ad. 10  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
      Burmistrz : 1. W sprawie wykoszenie rowów przy drodze 434 zwrócimy się do zarządcy drogi            

z odpowiednim wnioskiem. 

      2. Domyślam się, że pytania z jakimi zwrócili się mieszkańcy dotyczyły opłaty planistycznej                   

i związaną z wypisami i wyrysami z planu zagospodarowania przestrzennego. Opłaty takie 

zostały wprowadzone w 2003 roku, uchwałą Rady Miejskiej. Opłata taka wynosi 20 % wzrostu 

wartości w stosunku do wartości nieruchomości przed sporządzeniem planu zagospodarowania. 

Zwracam też uwagę na trudne konsekwencje prawne wprowadzenia planu zagospodarowania 

przestrzennego, ważnego dokumentu dla Gminy, to jest odszkodowanie za przejmowanie 

gruntów z mocy prawa. Wytyczenie drogi publicznej w planie zagospodarowania przestrzennego 

powoduje, że w przypadku podziału tych nieruchomości z mocy prawa ta część, która w planie 

przewidziana jest jako droga publiczna przechodzi na własność Gminy.   

      3. Sprawa cmentarzy w Wymysłowie i Chumiętkach. W roku 2007 podjęto pewne działania na 

tych miejscach. Prowadzono postępowanie dot. odprowadzania ścieków na terenie po byłym 

cmentarzu ewangelickim w Wymysłowie. Nawiązaliśmy współpracę ze Stowarzyszeniem 

Pomost, której wynikiem było przeprowadzenie ekshumacji zwłok żołnierzy wermachtu                    

w Bukownicy i Wymysłowie. Natomiast w Wymysłowie i Chumiętkach nie spoczywają osoby 

cywilne, tylko obywatele  polscy pochodzenia niemieckiego. W miesiącu kwietniu wspólnie ze 

Stowarzyszeniem Pomost przeprowadzone zostały prace porządkowe na terenie tych cmentarzy. 

Rozważano kwestię upamiętnienia tego miejsca nie w postaci postawienia pomnika, tylko głazu 

kamiennego z tablicą  informującą o fakcie pochowania osób pochodzenia niemieckiego,                   

a dotyczy to cywilów, a nie żołnierzy.    

      4. Zwrócimy się do zarządcy drogi o uporządkowanie drogi na ul. Miejsko Góreckiej.  

      5. Sprawa uzupełnienia oświetlenia jest na etapie projektowania. Opracowany został wstępny 

projekt na wykonanie oświetlenia drogowego, wartość projektu  wynosi ok. 70 tys. zł. Ustalono 

spotkanie z ENEA dot. zmiany wartości tego przedsięwzięcia. Rozważamy, czy inwestować 

samodzielnie, a później przekazać majątek ENE-i, czy realizować kolejną umowę.                                

W najbliższym czasie podjęte zostaną decyzje w tym temacie.    

      6. Sprawa zakrzaczeń w Potarzycy. Problem nielegalnego wycinania drzew się zdarza, lecz nie 

jest tak, że my te przypadki lekceważymy, nie widzimy. Jeśli są sygnały dot. takich problemów, 

to podejmujemy odpowiednie działania. W tym przypadku są okoliczności usunięcia zakrzewień 

bez odpowiedniej zgody i postępowanie zostanie w tej sprawie wszczęte.    

      7. Sprawa podwyżek w OPS była tematem dyskusji również przy projekcie budżetu. Wzrost 

podwyżek w OPS rozłożony został na dwa czynniki, jeden przewidziany w projekcie budżetu, 

oraz dodatkowe środki na wyrównanie płac. Wynagrodzenia w Urzędzie i jednostkach 
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zdecydowanie zaczynają odbiegać od średniej krajowej. Średnia krajowa wynosi ok. 3 tys. zł,               

a średnia w Urzędzie i jednostkach wynosi ok. 2 tys. zł, nie licząc pracowników pedagogicznych. 

Problem jest i należy do niego wrócić. Przy projekcie budżetu przedstawię Radzie propozycję   

w tym temacie, ponieważ na ten cel środki określane są w budżecie.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

      J. Bujakiewicz : ponawiam prośbę aby ktoś dokonał wizji lokalnej odcinka drogi na osiedlu             

w Gogolewie i znaleźć sposób aby jakoś doraźnie dokonać naprawy tych dziur.   

      Burmistrz : w najbliższym czasie pracownicy grupy będą w Gogolewie realizować remont 

chodnika i będzie wtedy możliwość wykonania remontu tego odcinka drogi.  

      E. Dopierała : odnośnie wypowiedzi p. Burmistrza w kwestii dot. grobów, to uważam, że nie 

powinniśmy wybiórczo traktować naszej historii. Powinniśmy wyrażać szacunek wszystkim 

szczątkom również tym na cmentarzu żydowskim i najzwyklejsza tablica powinna informować 

kto jest pochowany na danym miejscu, co zapobiegnie wywozowi nieczystości na ten teren.  

      Burmistrz : zgadzam się, podjęte zostały już odpowiednie działania i myślę, że w perspektywie 

czasowej taka tablica powinna znaleźć się w tym miejscu. Działania takie uzależnione są od 

porozumienia i wspólnych działań ze Stowarzyszeniem.  
 

Ad. 11 Zakończenie obrad i sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk: dziękuję wszystkim za przybycie                     

i zamykam XXI sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

       

 Protokółowała :                                                      

         

Aurelia Sikorska              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


